
Første steg mot avfallsfrie byggeplasser



Det blir stadig mer fokus på bærekraft i byggenæringen, og en del av dette 
omfatter også bygningsavfall på landets mange bygg- og anleggsplasser. 
Her har næringen fortsatt et stykke igjen å gå før man kommer opp på et 
godt nok nivå. 

To byggherreinitierte pilotprosjekter:

• Regionalt pilotprosjekt i Stavanger-regionen

• Nasjonalt innovasjonsprosjekt med 11 offentlige byggherrer

Første steg mot avfallsfrie byggeplasser

Brukernavn
Presentasjonsnotater
3 MÅLSETTINGER:Ta en førende posisjon innen avfallsfrie byggeplasser nasjonaltRedusere kostnader i produksjonen Styrke konkurransekraften til Norsk byggindustri



Regionalt pilotprosjekt 

Prosjektet er 100% finansiert av de to 
byggherrene

Redusere avfallsmengden i byggebransjen
med 75%

Redusere avfallsmengden vha. eksisterende 
verktøy og produksjonsmetoder fra egen og 
andre bransjer



1. Ta en førende posisjon innen avfallsfrie byggeplasser nasjonalt
2. Redusere kostnader i produksjonen
3. Styrke konkurransekraften til vår byggindustri

3 målsettinger
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Regionalt pilotprosjekt - prosessplan

Dialogkonferanse 
med bygg- og 
anleggsbransjen

Q2 2018

Gjennomgang av 
innspill fra tverrfaglige 
arbeidsgrupper

Q2 2018 – Q4 2018

Dialogkonferanse 2

Dialog med bygg- og 
anleggsbransjen om:
Fastsetting av nullpunkt 
for avfallsreduksjon

Gebyr/gevinst-løsning ift
måloppnåelse

Q4 2018

Anbudskonkurranser

Tastaveden skole
Konkurranse med 
forhandling / BVP 
Q4 2018 – Q4 2019

Skaarlia skole og stor 
flerbrukshall

Åpen anbudskonkurranse
Modifisert totalentreprise
Q2 – Q3 2019

Byggeperiode

Tastaveden skole
Q2 2020 – Q2 2022

Skaarlia skole og stor 
flerbrukshall

Q3 2019 – Q2 2021
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Før konferansen ble det stilt flere spørsmål og svarene ble gjengitt ved åpningen100 % svarte ja på spørsmålet om det er mulig å redusere avfallsmengden på byggeplassen



Regionalt pilotprosjekt -
Stavanger kommune og Sandnes Eiendomsselskap KF 

§ Stavanger kommune og Sandnes Eiendomsselskap KF: 

- Samlet en av regionens største eiendomsbesittere, totalt forvaltningsansvar for 1 MRD m2

- Selskapene investerer mellom 2 – 2,5 MRD kr hvert år i rehabiliteringer og nybygg

§ Vi ba om hjelp fra bransjen, gjennom 2 dialogkonferanser
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Er det mulig å redusere avfallsmengden på byggeplassene?

Resultat på spørsmål stilt i forkant av dialogkonferanse 1
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Er det samfunnsnyttig å redusere avfallsmengden?

Resultat på spørsmål stilt i forkant av dialogkonferanse 1
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Vil det være en økonomisk gevinst for ditt firma å redusere mengden avfall?

Resultat på spørsmål stilt i forkant av dialogkonferanse 1
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Hvilke kriterier kan vi stille i konkurransegrunnlagene våre?

Det ble gitt innspill på bl.a.: 
• Entrepriseform 
• Vekting av kriteriet ift. andre kriterier 
• Logistikk 
• Produksjonsmetoder 
• Tidsbruk i prosjekteringsfasen 
• BIM 
• Involveringstidspunkt for entreprenør mv. 

Spørsmålstillingen for gruppearbeidet i dialogkonferanse var
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I siste del av dialogkonferansen ble deltakerne delt inn i grupper og stilt spørsmål om:Hvilke kriterier kan vi stille i konkurransegrunnlagene våre?�Svarene var som det fremgår av sliden:Entrepriseform Vekting av kriteriet ift. andre kriterier Logistikk Produksjonsmetoder Tidsbruk i prosjekteringsfasen BIM Involveringstidspunkt for entreprenør mv. 



§ Erfaringstall fra NHP  - Vi midler disse mengdene til 60 kg/kvm 

Erfaringstall for avfallsmengder fra bygg- og anleggsbransjen 
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Vi midler disse mengdene til «nullpunkt» 60 kg/m2



§ Målsetting:
- Fastsetting av nullpunkt for avfallsreduksjon
- Gebyr/gevinst-løsning ift måloppnåelse

§ Basert på tilbakemeldingene fra Dialogkonferanse 2 har en valgt å benytte 
følgende tabell i de to pilotene:

Dialogkonferanse 2 

- Nullpunktet for 
avfallsreduksjon legges på 40 
kg/kvm mot dagens avfallsnivå 
som ligger på rundt 60 kg/kvm.

- Beregningsgrunnlag avgrenses 
«på byggeplass», alt som tas ut 
av byggeplass defineres som 
avfall selv om det går til 
gjenvinning.
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Stavanger stiller nå konkrete krav om avfallsreduksjon, basert på ros fremfor pisk etter tilbakemeldinger fra dialogkonferansen om Tastaveden skole. Vi i Sandnes vil gjøre det samme på Skaarlia skole, som lyses ut på anbud i april 2019. Overtakelse av Skaarlia skole er forventet til forsommeren 2021. Da først får vi se hvilken effekt vi har oppnådd. (Skaarlia skole, 247 mill kr, flerbrukshall 73 mill kr, totalt 320 mill kr)Entreprenøren kan få en gevinst på opptil 1 mill kr dersom avfallet reduseres ned til under 20 kg pr m2. Vi er allerede i gang med våre krav i Rogaland!



Konkurransegrunnlag for Skaarlia skole og stor flerbrukshall 
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Stavanger stiller nå konkrete krav om avfallsreduksjon, basert på ros fremfor pisk etter tilbakemeldinger fra dialogkonferansen om Tastaveden skole. Vi i Sandnes vil gjøre det samme på Skaarlia skole, som lyses ut på anbud i april 2019. Overtakelse av Skaarlia skole er forventet til forsommeren 2021. Da først får vi se hvilken effekt vi har oppnådd. (Skaarlia skole, 247 mill kr, flerbrukshall 73 mill kr, totalt 320 mill kr)Entreprenøren kan få en gevinst på opptil 1 mill kr dersom avfallet reduseres ned til under 20 kg pr m2. Vi er allerede i gang med våre krav i Rogaland!



Ett nivå høyere
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Fra Rogaland til nasjonalt nivå



Nasjonalt innovasjonsprosjekt

”Hovedfokus i seksjon”



Nasjonalt prosjekt 

§ Det landsdekkende prosjektet vil følge og 
lære fra de to prosjektene i Stavanger og 
Sandnes og deretter initiere et 
utviklingsprosjekt for å utvikle, teste og ta i 
bruk nye løsninger som muliggjør avfallsfrie 
byggeplasser

§ Prosjektet skal bygges opp med et 
forprosjekt og et hovedprosjekt

§ Det er søkt om innovasjonsmidler til 
forprosjektet og det er innvilget 250 000 kr. 
Prosjektet må i tillegg bidra med tilsvarende 
sum
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1) Skal en lykkes i Rogaland, må en ha en felles forståelse og mål i hele Norge2) Til dette har vi fått støtte fra Innovasjon Norge, tilsagnet ble gitt høsten 2018. 3) Utgangspunktet er prosjektene i Rogaland, men en vil her også initiere utviklingsprosjekter for å ta i bruk nye løsninger for å nå målene.4) I første fase startes det opp et forprosjekt, før en viderefører dette i et hovedprosjekt5) Til forprosjektet er det bevilget 250’ kr fra Innovasjon Norge, tilsvarende beløp skal løftes inn fra søker.



§ I hovedprosjektet skal byggevareprodusenter utvikle kompetanse og teknologi 
som muliggjør avfallsfrie byggeplasser
• Redusere avfallet på bygge- og anleggsplasser
• Redusere materialbruk og kostnader i produksjonen
• Styrke konkurransekraften til norsk byggeindustri

§ Miljøaspektet er en viktig faktor, men like viktig er fokuset på effektiv bruk av 
ressurser og en forventning om kostnadsreduksjon både hos leverandører og 
byggherre

Overordnet mål for hovedprosjektet
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Hovedprosjektet dreier seg om innovasjon og utvikling, -det går direkte på produsenter og leverandører og gjøre de i stand til være i første rekke til å bidra til at vi når målet med avfallsfrie byggeplasserEn viktig del er også å styrke konkurransekraften til den norske byggeindustrien, Norge skal være i forkant når det gjelder dette temaet. I tillegg til økonomi er og miljøsiden viktig, både lokalt og også for Norges internasjonale forpliktelser 



Nasjonalt innovasjonsprosjekt - prosessplan

Dialogkonferanse 
med bygg- og 
anleggsbransjen

April 2019

Workshop

Mai 2019

Ferdigstilling av 
forprosjekt

Rapport sendes 
Innovasjon Norge

August 2019

Hovedprosjekt
Igangsetting av 
utviklingsprosjekter

I grupper / 
enkeltselskaper 
Hovedprosjekt, flere 
enkeltprosjekt

Høsten 2019 -
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Før konferansen ble det stilt flere spørsmål og svarene ble gjengitt ved åpningen100 % svarte ja på spørsmålet om det er mulig å redusere avfallsmengden på byggeplassen



Takk for oppmerksomheten!

www.sekf.no
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Jeg vil påstå følgende: Avfallsfrie byggeplasser tar ut gevinsten fortløpende! Kravene er allerede stilt, de vil bli endret og skjerpet og underveis høster vi gevinsten! Ingen andre prosjekter meg bekjent kan vise til tilsvarende!Takk for meg!


